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Chci tŊ m²t 
Kl§ra Hl²ġov§ a Claudie Ġļukov§ 

 

 Jdu ulic², kde lampy blednou 

a hvŊzdy jsou mou lucernou. 

Jdu tam, kde se ohŚeju. 

Jdu za t²m, koho miluju. 

 

Proļ se mi poŚ§d vyhĨb§ġ? 

Proļ pŚede mnou ut²k§ġ? 

Jdu cestou nezn§mou. 

Jdu totiģ za tebou. 

 

Chci tŊ m²t bl²ģ u sebe 

a nevydrģ²m bez tebe. 

V noci, kdyģ sama us²n§m, 

na tebe, l§sko, mysl²v§m! 

 

Uģ nikdy neŚ²kej, 

ģe mŊ m§ġ st§le r§d, 

kdyģ ani nev²ġ, 

co znamen§ milovat. 

 

Kaģdou noc i den 

mysl²m na tebe jen. 

Jestli m§ġ mŊ r§d,  

jestli mŊ dok§ģeġ milovat. 

 

 

O pr§zdnin§ch 
Nikola PaŚ²kov§ 

 
O pr§zdnin§ch slunce sv²t² 

na tr§vu, na vodu, na pŚ²rodu. 

Maminka m§ radost, ģe dŊti slyġ², 

jen ten sm²ch - to ji tŊġ². 

 

 

PŚ§telstv² 

 
Od dŊtstv² se pŚece zn§me, 

kamar§dŢ spoustu m§me. 

Zn§me se uģ od dŊtstv², 

j§ zn§m tvoje tajemstv². 

Kdyģ jsme si spolu poprv® hr§li, 

 byli jsme oba docela mal². 

Kamar§dstv² zaļalo, 

bohuģel uģ skonļilo. 

To mŊ ale fakt moc mrz², 

ģe skonļilo velmi brzy. 

Kamar§dku jinou m§ġ, 

radosti s n² zaģ²v§ġ. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Naġe zahrada 
Simona Velechovsk§ 

 
Voda, slunce, pŚ²roda- 

to je naġe zahrada. 

Radost je vġude kolem- 

tak uģ honem, honem. 

DŊti ļekaj²,  

sm²chem za bŚicho se popadaj². 

Maminka m§ velkou radost, 

protoģe jsou pr§zdniny. 

Tr§va roste jako ty naġe maliny. 

 

 



   Dne 14.12. 2012 se v Z§kladn² ġkole L²beznice uskuteļnil Den otevŚenĨch dveŚ². Naġi ġkolu 

pŚiġly navġt²vit dŊti z mateŚskĨch ġkolek a spousta rodiļŢ se svĨmi ratolestmi. 

    DŊt² se hned u vchodu ujaly ģ§kynŊ osm® tŚ²dy, nejprve se ġli vġichni pod²vat do prvn²ch tŚ²d, aby 

vŊdŊli, jak prob²h§ vyuļovac² hodina. Mohli se j²t pod²vat tak® do poļ²taļov® uļebny a sledovat 

divadeln² pŚedstaven², kter® pro nŊ pŚipravily ģ§kynŊ sedm® a dev§t® tŚ²dy. Pot® dost§valy dŊti 

h§danky, kdyģ odpovŊdŊly spr§vnŊ, dostaly odmŊnu. PŚi odchodu si kaģdĨ odn§ġel koġ²ļek sladkost².              

Den otevŚenĨch dveŚ² se vydaŚil, douf§me, ģe se dŊtem v naġ² ġkole l²bilo. 



Zápis do prvních t Śíd  

L íbeznick é základn í Ģkoly  
Ve dnech 19.1. a 20.1. prob²hal v Z§kladn² ġkole L²beznice z§pis dŊt² do prvn²ch 

roļn²kŢ. Poļet malĨch adeptŢ studia na t®to ġkole pŚekonal 

loŔskĨ rekord ï letos se dostavilo 102 potenci§ln²ch ģ§ļkŢ! 

Ve ļtvrtek 19.1. 

pŚiv²tala dŊti a rodiļe pan² 

Śeditelka Ivana Pek§rkov§, 

ģ§ci sedmĨch a dev§tĨch tŚ²d 

si pro nŊ pŚipravili divadeln² pŚedstaven² a po jeho skonļen² se 

vġichni odebrali do tŚ²d. Zde na dŊti ļekaly pan² uļitelky, aby se 

pŚesvŊdļily o jejich zpŢsobilosti k usednut² do ġkoln²ch lavic. 

Chlapci a dŊvļata byli ġikovn², a tak se na nŊ v z§Ś² tŊġ² jejich budouc² uļitel® a spoluģ§ci. 

 

Mé slunce  
M® mil® slun²ļko!  

   Ty, kter® mŊ hŚejeġ na l²ļka, kdykoliv se rozz§Ś²ġ. Um²ġ si mŊ z²skat. Kdyģ se pod²v§m na nebe, 

vģdy pŚi mnŊ stoj²ġ. Ale nejhorġ² je to v zimŊ, kdyģ jsme od sebe rozdŊleni, kdyģ se nemŢģeme vidŊt. 

A na jaŚe, kdyģ pŚich§z²ġ, mŊ k tobŊ tv® paprsky pŚivinou. Jsem tak ġŠastn§, ģe tu jsi. ToŠ je 

nepopsateln§ kr§sa. Tak r§da tŊ m§m, tak r§da tŊ vid²m a v²m, ģe nejsem jedin§. 

Cihl§Śov§, 9. roļn²k



Ļteme, abychom objevovali ļlovŊka a svŊt 

V dneġn² dobŊ ģijeme ve velmi modern²m svŊtŊ. Jsme obklopeni vyspŊlou technikou, hlavnŊ poļ²taļi a 

internetem, televiz², r§diem a dalġ²mi m®dii. Je sice naprosto logick® a asi i v poŚ§dku, ģe vŊdci 

vynal®zaj² st§le nov® a nov® prostŚedky k ulehļen² a zpŚ²jemnŊn² ģivota lid², ale na druhou stranu 

doch§z² k velk® pŚehlcenosti informacemi a to vede k tomu, ģe lid® jednak uģ nemaj² tak velkou 

potŚebu ļ²st knihy a tak® na to ļasto nemaj² ani ļas. 

Proļ bychom vlastnŊ mŊli ļ²st? Co n§m to d§v§? Je to k nŊļemu dobr®? Podle m®ho n§zoru 

n§m pŚ²bŊhy v knih§ch pŚin§ġej² mnohem vŊtġ² proģitek neģ filmy, kter® mŢģeme vidŊt v televizi, 

v kinech a na DVD. PŚi ļten² pŚ²bŊhŢ mŢģeme zapojit svoji vlastn² fantazii a proniknout tak mnohem 

hloubŊji do duġ² a povahovĨch vlastnost² hlavn²ch hrdinŢ. Proģ²v§me tak s nimi celĨ jejich pŚ²bŊh. 

Boj²me se spolu s nimi v situac²ch, kter® jsou pro nŊ nebezpeļn®, proģ²v§me s nimi radost, smutek, 

zamilov§n². Fand²me jim, kdyģ o nŊco bojuj² a jsme spolu s nimi velmi zklaman², kdyģ prohraj². Kdyģ 

je pŚ²bŊh nap²navĨ, dok§ģe n§s pohltit tak, ģe pŚi ļten² pŚest§v§me vn²mat realitu. VĨhodou je i to, ģe 

si hrdiny knihy i fyzicky pŚedstavujeme tak, jak je chceme vidŊt ve svĨch mysl²ch. Ve filmech n§m 

tato moģnost chyb², a tak se nŊkdy stane, ģe n§m pŚipad§, ģe se tŚeba dotyļnĨ herec nebo hereļka 

zrovna na tu roli, kterou ztv§rŔuje, vŢbec nehod² a pak se n§m kvŢli tomu ani nemus² l²bit celĨ film. 

Domn²v§m se, ģe ļten² knih n§m tak® pom§h§ vylepġit si znalost ļesk®ho jazyka. Ļ²m v²ce 

ļteme, t²m l®pe zvl§d§me gramatiku. Jako bychom si pŚi ļten² p²smena, slova a slovn² spojen² vyfotili 

a rovnou si je ukl§dali do svĨch pamŊt². D²ky ļten² l®pe zvl§d§me i psan² mŊkk®ho a tvrd®ho i (y). 

Tak® n§m jdou l®pe slohov§ cviļen². Rozġ²Ś²me si slovn² z§sobu a nauļ²me se pouģ²vat mnohem 

sloģitŊjġ² vŊty a souvŊt². D²ky tomu se vlastnŊ zlepġ²me i v komunikaci a snadnŊji tak dok§ģeme slovy 

sv®mu okol² vyj§dŚit, co chceme, co c²t²me, nebo proļ nŊļemu nerozum²me. 

          A co dneġn² dŊti a ml§deģ? Mysl²m si, ģe dŊti by ke ļten² mŊly bĨt vedeny svĨmi rodiļi a to uģ 

vlastnŊ od maliļka. NejdŚ²ve by jim rodiļe mŊli ļ²st, neģ se to samy nauļ². MnŊ osobnŊ se velmi l²bil 

Krtek a veġker§ jeho dobrodruģstv², ale to jsem byla opravdu hodnŊ mal§. PrĨ jsem dokonce ve dvou a 

pŢl letech umŊla dva pŚ²bŊhy s Krtkem odŚ²kat nazpamŊŠ slovo od slova. Bohuģel si mysl²m, ģe dnes i 

rodiļe maj² ļ²m d§l m®nŊ ļasu se malĨm dŊtem takto vŊnovat. Vġichni se snaģ² chodit do pr§ce, aby 

rodina na tom byla dobŚe finanļnŊ, ale ļasto je to na ¼kor toho, ģe mal® dŊti vlastnŊ nez²skaj² ke ļten² 

ģ§dnĨ vztah. A pak, kdyģ uģ jsou ve vŊku, kdy uģ ļ²st umŊj², a mohly by si ļ²st samy, tak je to tŚeba 

nebav², protoģe k tomu doma nebyly vedeny. PŚitom uģ dŊti, kter® chod² teprve do ġkolky, tr§v² 

spoustu ļasu u poļ²taļŢ hran²m nŊjakĨch nesmyslnĨch her.  Pak dŊti rostou a postupnŊ se z nich 

st§vaj² teenageŚi. Pro ty je samozŚejmŊ nejvŊtġ²m a nejzaj²mavŊjġ²m zdrojem informac² internet. A to 

hlavnŊ facebook. J§ jsem zrovna ve vŊku teenagerŢ a mus²m si pŚiznat, ģe i j§ str§v²m dost ļasu na 

internetu. I kdyģ na druhou stranu zase ve sv®m ģivotŊ nem§m jedinĨ den, kdy bych neļetla nŊjakou 

knihu. Vģdy, kdyģ jednu doļtu, dalġ² den zaļ²n§m ļ²st novou. Horġ² je, co si Śeknou ti, kteŚ² Ăvis²ñ na 

internetu cel® odpoledne aģ do veļera, aģ budou staŚ². Na co budou vzpom²nat? Jak® budou m²t 

z§ģitky? Asi budou jen marnŊ p§trat v pamŊti, kter® vġechny hry na poļ²taļi hr§li a s kĨm ģe si to na 

tom facebooku  vlastnŊ dopisovali a proļ. 

        J§ osobnŊ si mysl²m, ģe ļten² knih je velmi dŢleģit® a m§ velkĨ vĨznam pro n§ġ rozvoj a 

celkovou vzdŊlanost. ĻlovŊk se ļetbou pouļ² tak® z chyb hrdinŢ knih.   

        J§ jsem si ledacos uvŊdomila ned§vno pŚi ļetbŊ knihy ĂKde konļ² svŊtñ, ve kter® patn§ctilet§ 

Sandra lģe o sv®m vŊku a t²m ostatn² jenom Ănaġtveñ a pŚest§vaj² s n² kamar§dit. VyplĨv§ z toho pro 

mŊ ponauļen², ģe ļlovŊk by nemŊl lh§t, protoģe t²m ztr§c² pŚ§tele. Doplnila bych cit§t:: ĂĻteme, 

abychom objevovali ļlovŊka a svŊtñ jeġtŊ na: Ă Ļteme, abychom objevovali ļlovŊka, svŊt a sebe.ñ  

Ļetbou si uvŊdomujeme, co se n§m l²b², s ļ²m souhlas²me a naopak, co je pro n§s nepŚijateln®.  

Ļtu moc r§da. Bav² mŊ, kdyģ mŊ kniha vt§hne do dŊje mezi sv® hrdiny a j§ s nimi proģ²v§m ve 

sv® fantazii jejich dobrodruģstv². PŚ§la bych vġem dŊtem i dospŊlĨm lidem, aby i oni zjistili, kolik 

pozn§n² jim ļten² knih mŢģe pŚin®st. Nejedn§ se jen o dalġ² vŊdomosti, kter® ļetba pŚin§ġ², ale hlavnŊ o 

pozn§n² sebe sam®ho. 

 

Tuto ¼vahu zaslala Lucie Ģebrov§, ģ§kynŊ osm®ho roļn²ku l²beznick®    ġkoly, do 

liter§rn² soutŊģe ĂKomenskĨ a my.ñ    



Dne 6.1. 2012 probŊhla vĨtvarn§ akce, do kter® se zapojili ģ§ci z osmĨch a dev§tĨch tŚ²d. Tato 

akce se pod n§zvem DIGITĆLNĉ HRĆTKY konala v n§dhern®m Veletrģn²m pal§ci. Akce zaļala 

malou prezentac², kter§ spoļ²vala v pokusu o vyj§dŚen² pocitŢ z obrazŢ prom²tanĨch na pl§tnŊ. Toto 

vyj§dŚen² pocitŢ, jak na n§s obraz pŢsob², se jmenuje interpretace. Nejv²ce a nej¼spŊġnŊji se zapojila 

Aneģka Proch§zkov§, ģ§kynŊ osm®ho roļn²ku. N§slednŊ n§m dali do rukou fotoapar§ty a dostali jsme 

za ¼kol vypravit se na toulky po cel® galerii a vyfotit nŊjakĨ detail obrazu, kterĨ n§m bude nejv²ce 

sympatickĨ, bude n§m nejv²ce pŚipom²nat radost a vyjadŚovat vesel². Dumali jsme nad kaģdĨm 

obrazem a pŚemĨġleli, jestli je tento zrovna ten pravĨ. Nakonec si kaģdĨ vyfotil to, co potŚeboval, a 

pŚesunuli jsme se zp§tky do spodn²ho atelieru. Tam jsme si fotky st§hli do poļ²taļe, lektoŚi n§m 

vysvŊtlili, jak se pracuje s programem na ¼pravu fotografi². Program se jmenoval GIMP .Bylo velice 

tŊģk® v nŊm pracovat . Dali n§m ¼kol, abychom  z fotografie, kterou jsme si vybrali udŊlali fotografii 

zlou, depresivn², vyjadŚuj²c² strach a samotu. Dali jsme se do pr§ce a daŚilo se n§m to vġem dobŚe. 

Nakonec jsme si upraven® fotky prom²tali na pl§tnŊ a navz§jem jsme sv§ d²la interpretovali. 

Byli jsme pŚekvapeni t²m, jak byla akce zaj²mav§. Mysl²m, ģe se vġem moc l²bila, sama bych 

se jeġtŊ nŊkdy r§da nŊjak® podobn® z¼ļastnila  

Ivana Rozl²lkov§, 8. roļ. 

 

 
 

 




